

Q K 1 8 4 3 2 3 6

外國文學詳論



中国社会科学院外国文学研究所主办
国家社科基金资助期刊

03 2018

外国文学评论

作诗的使臣

——湛若水与安南君臣的酬唱 张京华(5)

文本沉浮与外交变迁

——朝鲜权近《应制诗》的写作、刊刻及经典化 陈彝秋(50)

制造“真正的”差异：文化研究与后马克思主义的“接合” 徐德林(68)

史实呈现与历史关系的重建

——以十七世纪英国文学史研究为例 王晓路(85)

对“明治一代”的追责与“大正一代”的诉求

——《近代文学》同人战争责任追究的细节考辨 王升远(103)

2018年第3期

(总第 127 期)

见证的文学，文学的见证

- 纳粹大屠杀幸存者文学在施害者研究中的意义 房春光(133)
- 《流离失所的人》中的受害者身份政治 彭 瑶(151)
- “与狗遭遇”：论库切《耻》中的南非动物叙事 但汉松(166)
- ## 捆绑之误与认同之殇
- 拉什迪“世界主义”批判 林 萍(194)
- 希尼《草木志》中的“空中漫步” 朱 玉(208)
- 金斯堡诗歌中的“疯狂” 郑燕虹(227)
- 《外国文学评论》来稿须知 (239)
- 编后记 (240)
-

本刊不以任何形式收取版面费 (举报电话：010 - 63094651)

CONTENTS

Envoy as Poet: On the Exchange of Verses between Zhan Ruoshui

and the Vietnamese King and His Courtiers Zhang Jinghua (5)

The Mission of a Literary Text: A Study on the Publication, Annotation,

and Interpretation of *Yingzhi Poems* Chen Yiqiu (50)

Making a “True” Difference: The Articulation

of Cultural Studies and Post-Marxism Xu Delin (68)

Representation and Reconstruction of Historical Facts: The Case of Paradigm

Changes in the Study of Seventeenth-Century English Literature Wang Xiaolu (85)

Accusing the Wartime Writers: The War Responsibility Charge against the Meiji

Generation and the Political Appeals of the Taisho Generation Wang Shengyuan (103)

The Literature of Witness and the Witness of Literature: On the Significance

of the Holocaust Survivors’ Narratives Fang Chunguang (133)

The Politics of the Victimized in Flannery O’Connor’s

“The Displaced Person” Peng Yao (151)

“Encountering Dogs”: On Southern African Animal Narrative

in Coetzee’s *Disgrace* Dan Hansong (166)

Who Represents the East?: Rushdie’s “Cosmopolitanism” and Its Disintegrating

Effects on National Identity Lin Ping (194)

“A Nest of Cross-hatched Grass Blades”: Graveyard, the World and Beyond

in Heaney’s “A Herbal” Zhu Yu (208)

“I saw the best minds of my generation destroyed by madness”:

“Madness” in Allen Ginsberg’s Poems Zheng Yanhong (227)

外國文學評論

Foreign
Literature
Review

刊号: ISSN 1001-6368
CN 11-1068/I
邮发代号: 82-325
国外代号: Q1139
定 价: 30.00元

ISSN 1001-6368



9 771001636185

